
 
 

 
Dokumentation från intressentdialog med 
Funkibator den 16 maj 
 

1. Statusuppdatering  

• Simhallen Actic 

Funkibator har haft en utbildning för alla anställda på Actic. Nu är det upp till 

dem att driva egen process att ha kunskap om tillgänglighet.  

Synpunkt till Vöfab att det saknas elektrisk dörröppnare till gym samt 

tillgänglighetstrappa till multibassängen.  

• Skrivelse till Tekniska nämnden om belysning i hundlekplats  

Platsen är en uppskattad mötesplats för olika målgrupper men kan användas 

under begränsade tid i och med att det inte finns adekvat belysning. Det finns 

planer att förstärka belysningen men detta kommer att ske i höst då det är 

under denna mörka period på året som belysningen behövs mest. Belysningen 

kommer att förstärkas med strålkastare utifrån som kommer sitta på en 

befintlig belysningsstolpe som riktas in mot hundlekplatsen. 

• Spontanitetspool 

Funkibator har haft dialog med omsorgsförvaltningen. I nuläget testar de en 

pilot med att rekrytera nya volontärer som ska stanna hela året. Om de 

behöver kommunens stöd ska de hör av sig.  

 



 
• Samverkan Skanska 

Återbruksprojekt i samband med SKANSKA. Projektet knyter ihop alla 

dimensionen av hållbarhet.  

• Deltagande på nätverksträffen Myndigheten för delaktighet och deltagande i 

ett par andra kommuner  

Fata berättar om deltagande på nätvärksträff med Myndighet för delaktighet 

samt om besök till några andra kommuner där vi berättade om vår samverkan. 

Tillgänglighetssamordnare från Höganäs kommun deltar på dagens möte. 

Höganäs kommun blev inspirerad av vår samverkan och ska gå erbjuda även 

digitala möten för deras funktionshinderråd. Detta möjliggör att man når en ny 

målgrupp och det är bra att ha både digitala och fysiska.   

• Tillgängliga löptävlingar 

Funkibator har tagit initiativ och pratat med Kultur och Fritid. KoF ställer krav 

på föreningar när det gäller värdegrunden och annat, tex polisregister. 

Fundering om det finns möjlighet lägga till tillgänglighet i de kraven? Och inte 

bara synliga fysiska nedsättningar och utan de osynliga också.  

• Ukrainska flyktningar 

En flyktning från Ukraina deltar och berättar om vägledning och hjälp hon fick 

från Funkibator när hon kommer till Sverige. Just nu jobbar hon i ett projekt 

som syftar till att hjälpa andra flyktningar med funktionsnedsättningar. Syftet 

med projektet är att möjliggöra tillgång till relevant information i en rad olika 

frågor.  

 

 



 
• Grön rehabilitering  

Vi har börjat med grön rehab i stadsmiljö i vårt hus på Mästeriet. Vi önskar att 

ha det på landet med mycket grönska. Vi letar efter gård på landet för att 

kunna göra detta ännu större.   

• Samhällsböcker, hundlekplats, apotek, pekböcker 

Trummens hundlekplats blev en bildbok Lekplatsen som vi har spridit över hela 

Sverige. Den berättar hur barn kan påverka, skriva medborgarförslag och 

berättar om tillgänglighet. Vi har två nya böcker hjälpmedelscentralen och 

apoteket.  

• Samverkan med utbildningsförvaltningen 

Funkibator samarbetar med Ljungfälle och TC anpassad skolan. Som en del av 

samarbete erbjöd Funkibator barn att komma till Mästeriet och de gjorde en 

aktivitetsdag. Det har varit mycket uppskattat. De har även samarbete med 

förskolor. Karin går till förskolor, som anmäler intresse, och diskuterar med 

barn om hur det är att leva med funktionsnedsättning.  

2. Demokratibyrån  

Funkibator berättar om en pågående satsning med fokus på att locka unga att 

skriva och skicka in medborgarförslag. Vi har bara skrivit två medborgarförslag 

än. Det kanske inte är så bara i och för sig. Jag kan börja med att berätta vad de 

handlar om. Vi kan kalla dem "rullstol i skolan" och "lekplatsen". Rullstol i 

skolan handlar om att lärare och annan skolpersonal borde sitta en hel dag i 

rullstol och göra sitt vanliga jobb. Det räcker inte med en timmes 'prova-på'. 

Lekplatsen handlar om att det borde finnas fler tillgängliga attraktioner på 

kommunernas lekplatser, och att man ska kunna ta sig till dem. 



 
3. Öppna verkstäder  

I maj fick vi få första besöket från representanter av Kronprinsessparets 

stiftelse. Funkibator gick genom deras arbete och visade öppna verkstäder för 

barn, unga och familjer. Som en del av satsningen med öppna verkstäder 

öppnar Funkibator upp huset för andra externa föreningar att låna ut huset. 

Några av aktiviteter som erbjöds är dans, målning och pyssel. Fia ställde fråga 

på Facebook om det är någon förening som behöver lokal och det var många 

som hade det.  

4. Hållbarhetsarbete  

Funkibator arbetar brett med hållbarhet och alla dess dimensioner. När det 

gäller klimat och miljö är fokus nu på åtgärder för energieffektivisering. 

Funkibator har sökt och fått stöd från Växjö kommun för energieffektivisering 

av verksamhetens fastighet.  Det handlar främst om 5 åtgärder.  

5. Biodiverse cities (14.00-14.15) 

Miljöstrategen Malena Heinrup presenterar EU projektet Biodiverse cities som 

syftar till att stärka den biologiska mångfalden i städer – för människor och 

natur genom naturbaserade lösningar. Malena berättar att de har 2 

pilotprojekt inom Biodiverse Cities men att fokus idag är på Telestadshöjdens 

våtmark. I området ska det utformas rekreationslösningar med biologisk 

mångfald kring våtmarken. För att rekreationslösningar ska vara användbara 

och tillgängliga för många kommer de att kalla in till workshop olika 

intressenter. Detta arbete kommer att påbörjas till hösten och de vill gärna ha 

dialog med Funkibator för att säkerställa att rekreationslösningar är tillgängliga. 

Malena kommer att ta kontakt med Funkibator när datum för workshopen är 

bestämt.  



 
6. Sociala investeringsfond och sociala obligationer  

Funkibator berättar om sociala investeringsfonder och sociala obligationer 

samt öppnar upp för diskussion kring sociala investeringar. En deltagare lyfter 

fram att föreningar har begränsningar när det gäller ekonomiskt stöd eftersom 

de inte kan söka och få lön som en förening. Föreningar kan söka projektbidrag 

men det finns inga möjligheter att få ekonomiskt stöd för nya uppfinningar och 

sociala insatser. Ett sätt för att frigöra ekonomiska resurser för sådant är 

genom sociala obligationer. Syftet med sociala obligationer är att nå specifika 

och mätbara sociala resultat för samhället, samtidigt som avkastningen 

förväntas vara positiv eller noll. Finansieringsformen är relativt ny men 

utvecklingen sker nu i snabb takt. Bara under 2020 emitterades obligationer för 

147,7 miljarder dollar på global nivå. Pilotsatsning pågår just nu i Norrköpings 

kommun och Örebro. 

7. Det sociala kvarteret  

Funkibator berättar om visionen för det sociala kvarteret. Vi har pratat om 

sociala kvarteret ganska länge. Vår vision är att ha Sveriges mest tillgängliga 

hus. Vi vill skapa en mötesplats för många nya idéer. Vi har verkat rätt så länge i 

Växjö och vi vill skapa något som finns kvar efter oss. Vi vill erbjuda lånefri 

fastighet för föreningar att kunna driva sina idéer. Vi har aktiviteter under hela 

vecka både på dagar och kvällar. Fia visar skissen för fastigheten som de har 

utvecklat tillsammans med en arkitekt. Vi har en presentationsfilm att förmedla 

vår vision till olika aktörer för att kunna visa vår vision.  Advisory board är på 

gång att skapas. För att ha hållbart och starkt föreningsliv behöver vi samverka 

tillsammans.  



 
Eva-Lotta Fonsell, näringslivschef, frågar vad behöver vi från kommunen att 

göra? Funkibator svarar att de vill att Växjö kommun är med i advisory board 

samt att de vill ha löpande kontakt med olika förvaltningar, till exempel med 

kultur och fritid om innehåll och deras behov. Finansiering kommer även 

behövas. 

8. Artificiell intelligens och Virtual Reality  

Diskussion om hur artificiell intelligens och virtual reality kan sammanlänkas 

med tillgänglighet och funktionsnedsättning.  

AI har expanderat mycket under senaste tiden. Framtida arbetsmarknad 

kommer att påverkas av detta. Vi måste förhålla oss till det på olika sättet och 

det är viktigt att diskutera hur det kan påverka tillgänglighet. AI kommer i olika 

former, tex man kan få omfattande och kvalificerade information om ett 

område genom att bara ställa fråga och följdfrågor. Detta kan ha både positiva 

och negativa påverkan för personer med funktionsnedsättning. En negativ del 

är att enklare arbete kommer att försvinna ännu mer och utsatta grupper 

kommer hamna ännu längre från arbetsmarknad och sociala tillfälle. Det är 

viktigt att inte tappa det sociala sammanhäng. Detta kommer påverka digital 

delaktighet och det är viktigt att få in tillgänglighetsperspektivet för att 

tillgängliggöra information. 

Tips från en deltagare att bjuda in IT chef till nästa intressentdialog att berätta 

om hur just Växjö kommun arbetar med denna fråga, alternativt ett 

studiebesök på Linnaeus Science park som arbetar mycket med dessa frågor.  

 

 



 
9. Kommunala satsningar: Ungdomsdialog, stöd till sociala företag, stöd till 

VÄV 

Fia berättar att det handlar om olika satsningar som har pågått parallellt som vi 

vill reda ut att vi är på samma bana.  

• Ungdomsdialog  

- Therese Jaramillo, verksamhetsutvecklare, berättar om ungdomsdialog. I 

våras bjöd Växjö kommun till en intressentdialog ungdomar med 

funktionsnedsättningar som en del av MUCF projekt som Växjö kommun 

deltar i. Vi hade en praktikant vars uppdrag var att anordna dialogen. 

Tyvärr fick vi ställa in det på grund av få anmälda deltagare. Funkibator 

berättar om att de har kontakt och kunde samla in deltagarna snabbt 

eftersom de träffar många som inte är organiserade i olika föreningar. 

Funkibator noterar att de finns och gärna hjälper till. 

• Stöd till sociala företag 

- Näringslivsavdelning har genom budget för 2023 fått i uppdrag att 

tillskapa en mötesplats för sociala. Therese redogör att en 

nulägesbeskrivning har gjorts för att se vilka intressenter finns och vilka 

har vi tappat på vägen. Vi har kallat in olika intressenter till mötet varav 

Funkibator är en av dem. Mötet fokuserar på nuläget men också framåt 

blick, hur vi kan fortsätta vidare och vilka förutsättningar det finns för 

socialt företagande. Funkibator är välkomna att delta på workshopen.  

- Magnus P. Wahlin berättar att det är viktigt att kommunen gör en 

kartläggning och nulägesbeskrivning.  

- Fia lyfter fram att det har gjorts flera utredningar om detta och att de har 

deltagit på flera liknande workshops men det har inte lett till något. 

Därför behöver de veta om det blir någon förändring och inte bara en till 

workshop som inte leder till handlingar.  



 
- Magnus noterar att i och med att politiken gav uppdraget i budget 

innebär det att vi vill jobba med det och ge uppfart till det.  

- Stefan ställer frågan om det finns budgetpost för ”sociala kvarteret” i 

budgeten för 2023. Magnus svarar att det finns inget sådant. Uppdrag i 

budgeten är att tillskapa mötesplats för sociala företag. Däremot fanns 

det skrivning om det i MPs valbudget. 

• Stöd till Vi är Växjö, VäV 

- Therese Jaramillo, verksamhetsutvecklare, berättar om bakgrunden till 

VäV. VäV startades av en privat person som kände att hon vill engagera 

sig för flyktningar som kom under flyktningsvågen. Hon skapade en 

Facebook grupp att sprida information om olika aktiviteter och insatser 

för flyktningar med syftet att undvika dubbelarbete. Med tiden blev det 

ett riktigt nätverk av ett stort antal aktörer som engagerar sig för 

mottagande och etablering av nyanlända. Dock orkade inte privat person 

att jobba mer med detta och det var fråga om man ska lägga ner? För att 

inte lägga ner nätverket skapades en arbetsgrupp bestående av aktörer 

från civilsamhället, Växjö kommun, Älmhults kommun, region Kronoberg 

och Länsstyrelsen. Nätverket har nu breddats och slagits ihop med ett 

tidigare regionalt nätverk för civilsamhällesaktörer och heter nu VäV 

Kronoberg tillsammans. En ansökan har skickats in till Länsstyrelsen om 

att finansiera en formalisering av samverkan och ta fram en 

finansieringsmodell så att nätverket kan bli långsiktigt hållbart. När det 

gäller stödet så är inget beslutat än. (Tillägg: beslut om beviljande av 

projektmedel har kommit, och arbetet sätts igång i oktober, Växjö 

kommun är projektägare och arbetet leds av ID) 

 


